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Rada Okręgu Nr 13 

Bydgoskie Posiedzenie Rady Okręgu nr 13 - Bydgoskie

z dnia 15.03.2022, spotkanie zdalne poświęcone parkowaniu

Lista obecności - członkowie RO nr 13:

1. Maciej Stawiski - przewodniczący

2. Anna Lamers - zastępczyni przewodniczącego

3. Katarzyna Krynicka-Szroeder - sekretarz

4. Sylwester Jankowski

5. Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko - media społecznościowe

6. Agata Malchrowicz

7. Aldona Mackiewicz

8. Maria Pekasiewicz

1. Maciej Stawiski otwiera posiedzenie Rady Okręgu. Stwierdzenie kworum. W związku z 
nieobecnością sekretarz Rady posiedzenie protokołować zaczyna przewodniczący Maciej Stawiski.

2. Przyjęcie protokołów z 15 lutego 2022 roku oraz 8 marca 2022 roku.

3. Przyjęcie porządku obrad-głosowanie nr 1-7 osób za (Maciej Stawiski, Anna Lamers, Sylwester 
Jankowski, Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko, Agata Malchrowicz, Aldona Mackiewicz, Maria 
Pekasiewicz).

4. Przewodniczący Maciej Stawiski referuje problem poruszony w petycji od Mieszkańców dotyczący 
lokalu rozrywkowego Laba działającego nad Wisłą niedaleko portu zimowego. W trakcie do obrad 
dołącza sekretarz rady Katarzyna Krynicka-Szroeder, która przejmuje protokołowanie.

Łukasz Broniszewski - podstawa prawna - my tylko opiniujemy, nie możemy z petycją wystąpić. 
Mieszkańcy muszą do Prezydenta i Rady Miasta

M. Stawiski - ktoś wynajmuje podmiotowi prywatnemu.

A. Lamers - trzeba zdyscyplinować Labę, nie przenosoić. Raz obecna na festiwalu i było raczej cicho. Są 
też mierniki decybeli i można zmierzyć poziom hałasu. Jeśli jest za głośno, można dzwonić na policję i 
straż miejską. Przed festiwalem też nie było tam cicho i bezpiecznie, bo odbywały się inne spotkania, 
niezorganizowane, nielegalne.

W. Nowak, mieszkaniec Rybaków, bliżej parku. Te same problemy, które wymienione w petycji. Dźwięk 
się bardzo niesie, więc słychać wszystko, mimo odległości. Mierzenie natężenia dźwięku nie jest łatwe. 
To nie decybele, ale raczej basy, które w taki sposób nie są mierzalne. Na konsultacjach mapy dźwięku 
powiedziano mieszkańcom, że hałas z imprez, rozrywkowych wydarzeń nie będzie uwzględniany. 
Problemem są też goście Laby, którzy po wyjściu dalej krzyczą, śmiecą.

M. Stawiski - jakie nasze konkretne propozycje. Czy jakieś pytania zadajemy twórcom petycji?

A. Mackiewicz - na FB Laby są informacje, że spółka powstała w 2021 roku, ale ma 10 tys. polubień, 
więc jest też wielu sympatyków.



O. Kasiorkiewicz-Demko - tego lata rzadko w Toruniu, mieszkam daleko od Laby. Też mocny hałas 
dobiegał. Z rozmów z wieloma osobami, które lubią rozrywkę, wynika, że nie jest to miejsce miłe, 
głównie ze względu na hałas muzyki. Jest bardzo uciążliwy. SŁychać go w okolicach Klonowica.

M. Stawiski - czy np. ograniczyć godziny festiwalu? Żeby nie odbywało się to do 3-4 w nocy.

A. Lamers - też nie można oczekiwać, że ludzie będą chcieli zbankrutować przez ograniczenie działania 
do godzin popołudniowych. Można np. po 22 stanowczo ściszyć muzykę i wyłączyć basy. 
Zdyscyplinować Labę po prostu. Labę prowadzi osoba, która nagłaśnia imprezy, więc zna się na 
dźwięku. Można też spróbować odizolować przestrzeń, np. powiesić kotary, ustawić parawany.

M. Iwaniszewski - mieszkaniec rogu Szopena i Moniuszki. Popieram petycję, żeby ograniczyć hałasy, 
które z tamtąd dobiegają, zwłaszcza lipiec-sierpień. Inicjatywa fajna, ale w innych miastach miejsc 
imprezowych nad rzeką się nie lokuje w centrach miast, tylko w miejscach od domostw osłoniętych. 
Też odwiedzając tereny zielone na tym cyplu latem widać, że teren traktowany jest jako wielka kloaka. 
Organizator ma duże problemy logistyczne - mało ToiToi i duże do nich kolejki. Zaprasza autorów 
petycji do kontaktu, żeby zebrać dodatkowe podpisy.

W. Nowak - Warszawa z imprezami na bulwarach też sobie nie radzi. Powstają organizacje, które 
walczą z hałasem. Czy jest podstawa prawna, która pozwalałaby jednym ludziom bawić się kosztem 
innych. Jest natomiast podstawa prawne, która nakłada kary jeśli ktoś komuś ogranicza możliwość 
korzystania z mieszkania.

A. Mackiewicz - jaki jest status prawny Laby. Czy jest koncesja, pozwolenia, np. na imprezy masowe na 
wolnym powietrzu, legalne zgłoszenie i pozwolenie od miasta, nie tylko wynajem terenu.

A. Lamers - to nie są imprezy masowe. Pytanie jak do tego sanepid podszedł. Może popularność 
organizatora przerosła. Tam po prostu nie może być głośnych imprez.

M. Iwaniszewski - podstawowym problemem tego miejsca jest nagłośnienie. W innych miastach 
Polski i Europy nad rzekami co najwyżej miejsca gastronomiczno-barowe, nie klubowe. Jeśłi miałoby 
to działać, to należy zmienić formułę funkcjonowania tego miejsca. Zdecydowane ograniczenie hałasu 
i ogarnięcie organizacyjne działalności, żeny z terenów zielonych miasta nie zamieniać w szalet 
miejski. Też teren bezpośrednio przylega do obszaru Natura 2000. Jakiekolwiek niskie tony są tam nie 
do zaakceptowania. To też problem nowej wiaty wybudowanej na tyłach hotelu Copernicus. Taki 
namiot/wiata na imprezy, chyba jeszcze głośniejsze.

A. Mackiewicz- zwróćmy się do Miasta z określeniem prawnych norm tej działąlności. Zapytać Miasto, 
co o tym wie. Na co Laba ma dokładnie pozwolenie.

A. Lamers - muszą mieć i muszą mieć koncesję.

Ł. Broniszewski - warto zapytać Przystań AZS jakie oni mają, jeśli mają problemy związane z 
funkcjonowaniem Laby, np. hałasem, sprzątaniem terenu. Rada powinna wesprzeć głos mieszkańców, 
szukać kompromisu. Ale wypowiedzieć się z ograniczeniami musi Rada Miasta i Prezydent Miasta.

M. Stawiski -

1. Konieczne ograniczenie hałasu po 22

2. Wyłączenie basu po 22:00, też ze względu na sąsiedztwo strefy Natura 2000.

3. Dostawienie toalet by uniknąć szkód ekologicznych, sanitarnych, nie odbierać terenu wszystkim 
mieszkańcom.

4. Pilnowanie sprzątania terenu przez organizatora. Tu wskazanie, że bezpośrednio po imprezach do 
9:00 rano dnia następnego. Niech właściciel Laby wynajmie firmę.



5. Konieczność zwracania uwagi gościom Laby, że teren miejski nie służy do załatwiania potrzeb 
fizjologicznych.

6. Konieczność ustawienia kotar, parawanów dźwiękochłonnych.

7. Zapytać instytucje publiczne o oddziaływanie Laby, Przystań AZS, Ogród Zoobotaniczny, Hotel 
Copernicus.

8. Zapytać Miasto o podstawy prawne działania Laby, na jaką działalność mają pozwolenie.

9. Mieszkańcy niech zgłaszają na policję i straż miejską po hałas. Mieszkańcy-już zgłaszamy, ale bez 
skutku. Jednak po naszym zapytaniu słać dalej zgłoszenia.

M. Stawiski - redakcja treści odpowiedzi mieszkańcom.

Uchwała Rady Okręgu jako załącznik do petycji może być dołączona.

Głosowanie nr 2

za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 0

Punkt obrad 4 Petycja w sprawie Mickiewicza 108 i 108 a - mieszkańcy skarżą się zakwaterowanie 
rodziny zdemoralizowanej, popełniającej przestępstwa, bezsilność i bezczynność policji i organów 
Miasta w przywołaniu rodziny do porządku, zmuszeniu do uwzględnienia norm społecznych i 
prawnych. Autorzy petycji państwo Rylów, którzy już w zeszłym roku próbowali tą petycję przedstawić 
na RO.

M. Stawiski przedstawia treść petycji mieszkańców.

A. Mackiewicz - petycję należy wysłać do Urzędu Miasta, bo co można więcej.

M. Stawiski - w piątek z Dyrektor ZGM uprzedzając o sytuacji. Zdaniem dyrektor problem byłby dawno 
rozwiązany gdyby nie specustawa covidowa, która blokuje eksmisje. Stan epidemii nadal obowiązuje. 
Po zniesieniu jeszcze nakaz karencji 3 miesiące obowiązuje.

A. Lamers - potwierdza. W tym momencie można tylko do Prezydenta Polski pisać.

M. Stawiski - możemy do posłów z okręgu na sejm RP pisać o tej sprawie i prosić o interpelację. Też 
oczywiście petycję przekazać Prezydentowi Zaleskiemu. Że prosimy o wyjaśnienia, jakie działania są 
podejmowane żeby chronić mieszkańców, rozwiązać sytuację.

A. Mackiewicz - niech ZGM tam idzie z policją i sprawdzi stan faktyczny, kto tam faktycznie 
zamieszkuje.

M. Stawiski - też prośba o przeprowadzenie wnikliwego wywiadu środowiskowego.

A. Lamers - skoro mają prawomocny wyrok to to wszystko już się zadziało, tylko eksmisja jest 
zablokowana.

M. Stawiski - redagowanie treści odpowiedzi mieszkańcom.

Ł. Broniszewski - wspieramy i przekazujemy do Prezydenta Miasta, MOPR petycję, wniosek Posłów i 
Posłanek o uchylenie stanu epidemii, by jak najszybciej przeprowadzić eksmisję.

A. Mackiewicz - petycję też do Dzielnicowego.

M. Stawiski - też szczególna opieka wskazana nad mieszkańcami kamienicy do czasu przeprowadzenia 
eksmisji.

Głosowanie nr 3



za 6, przeci O, wstrzymujących się 1 - Ola Demko.

Punkt 5 - do jutra czas na zaopiniowanie Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami - brak uwag. 
Odstępujemy od opiniowania.

Punkt 6 - we wtorek za tydzień konsultacje zagospodarowania terenu za Młodym Lasem o 17:00 w SP 
nr 13. Projekt nie uwzględniony w BO, ze względu na zawarty tam zapis, że uszczegółowienie projektu 
wymaga konsultacji.

M. Stawiski - czy jako RO opiniujemy, czy indywidualnie.

Ja - wcześniej poparliśmy do BP, wnioskowaliśmy o konsultacje, wesprzeć tamten zakres działąń.

A. Lamers - też za, tym bardziej, że wcześniej popieraliśmy.

Głosowanie nr 4 - za 7, przeciw 0, wstrzymujących 0.

Punkt 7 RO Systemowa pomoc dla ofiar wojny na Ukrainie.

A. Lamers - cały czas osotanio poświęcony pomocy uchodźcom z Ukrainy. Większość tych działąń 
dzieje się na terenie naszego okręgu. W sztabie powstanie centrum integracyjne dla uchodźców. Nie 
tylko zbiórki, pomoc doraźna, punkt kontaktowy, ale też wiele zajęć. Nauka języka, opieka prawna, 
psychologiczna, pomoc w znalezieniu pracy, w opiece nad dziećmi, działania integracyjne. RO niech 
raz na jakiś czasogłoszenia zawiesza. Zapraszamy do udziału w zbiórkach, zgłoszenia osób, które chcą 
działać w ramach wolontariacie.

O. Kasiorkiewicz-Demko - link, gdzie baza pomocy dla osób mieszkających na naszym osiedlu. Baza 
informacji, jak rozmawialiśmy na naszym ostatnim spotkaniu. Gdzie się z czym zgłaszać. Potrzeba 
pomocy w przetłumaczeniu ogoszenia na ukraiński. Też zrobić plakat i powiesić np. w gablocie RO, 
przypiąć jako post na górze strony naszej RO.

A. Lamer - też od razu numery kont dla pomocy fimamsowej, Poprawi tekst, uaktualni.

O. Demko - też nie rozdrabniać informacji za bardzo. Głównie oficjalną, państwową pomoc zawrzeć. 
NGOsy muszą z czasem zostać odciążone. EMIC i Toruński Sztab Pomocy Ukrainie też stara się o 
finansowanie i stanie się instytucją.

Dyskusja o stanie pomocy. A. Lamers - w Mieście przy peselach pracują wolontariusze Sztabu.

Np. szukanie pracy Sztab we Współpracy z Urzędem Pracy. Najlepiej szukających pracy kierować od 
razu na Wolę Zamkową 12, gdzie siedzą panie z Urzędu Pracy. Odziały przygotowawcze do szkół.

M. Stawiski - działania M. Kałdowskiej. A. Lamers - dubliją się z działaniami Sztabu. Konieczny kontakt 
z Małgosią. Może wspólnie działania, niech się skontaktuje ze Sztabem. Jest przestrzeń na 
Słowackiego 63, gdzie się biuro przeprowadza. Będzie przestrzeń integracyjna, punkt pierwszego 
kontaktu i towarów najpotrzebniejszych.

Stronę FB też udostępniamu.

Głosowanie nr 5 - za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Głosowanie nr 6 w sprawie naprawy wybiegu dla psów na ul. Słowackiego - za 7, przeciw 0, 
wstrzymujących się 0.

Głosowanie nr 7 w sprawie naprawy i otwarcie schodków w 2 lokalizacjach

za 7, przeciw 0, wstrzymujących 0.



Głosowanie nr 8 w sprawie odpływu wody z dwóch skrzyżowań za 7, przeciw 0, wstrzymujących 0.

Głosowanie nr 9 w sprawie zdezelowanych aut na terenie Bydgoskiego, za 7 , przeciw 0, 
wstrzymujących 0.

Głosowanie nr 10 w sprawie konieczności wysprzątania terenów na Bielanach za 7, przeciw 0, 
wstrzymujących 0.

Głosowanie nr 11 w sprawie wizji lokalnej na rogu ul. Reja i Bydgoskiej. Udostępnienie projektu. 
Nowa organizacja ruchu ma uniemożliwiać mieszkańcom postój przy 5 posesjach, za 7, przeciw 0, 
wstrzymujących 0.

Głosowanie nr 12 w sprawie naprawy latarni - wniosek Marii Simon. Ola Demko - zostaliśmy 
zignorowani przez Miasto, kiedy składaliśmy poprzednie wnioski o włączenie latarni! na 
Bydgoskiem. za 6, wstrzymujących się 1, przeciw 0.

Głosowanie nr 13 w sprawie naprawy grzybka - za 7, przeciw 0, wstrzymujących 0.

Punkt kolejny - przyjcie protokołów z lutego i marca.

Przyjęcie protokołu z 15 lutego i 8 marca - przyjęte przez aklamację.

Głosowanie nr 14 w sprawie sprzątania pozimowego Bydgoskiego Przedmieścia, nie stosowania 
dmuchaw.

za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Głosowanie nr 15 w sprawie naprawienia zapadlisk na ul. Sienkiewicza (pomiędzy Słowackiego, a 
Mickiewicza) i po wyciętej lipie na Kochanowskiego???

za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Kolejne spotkanie 5 kwietnia lub 12 kwietnia, następne 19 kwietnia.

Zakończenie zebrania


